



深圳前海鼎颂法务创新集团
鼎颂商事争议解决支持平台

深圳 · 香港 · 北京 · 上海 · 长沙 · 重庆 · 海口

Shenzhen · Hong Kong · Beijing · Shanghai · Changsha · Chongqing · Haikou

深圳前海鼎颂法务创新集团

中国第三方资助倡导者

鼎颂法务创新集团是由法律与资本领域顶尖专家联合发起设立的综合性法律服务平台。作为中国第三方资助的倡导者,也是国内领先的第三方资助机构,我们以第三方资助为核心,通过法律、资本、大数据及新科技手段的跨界融合,链接起包括第三方资助、破产清算、法律科技与大数据、财税咨询、不良资产投资与管理以及商事调解等多项专业资源,提供创新法律服务产品。

Shenzhen Qianhai Dingsong Legal Innovation Group

Advocate of Third-Party Funding in China

Dingsong Legal Innovation Group is a comprehensive legal service platform jointly established by top experts in the legal and capital fields. As an advocate of third-party funding in China and a leading domestic TPF institution, we are centered on third-party funding and drive cross-sector integration through law, capital, big data, and new technological means. This enables us to connect multiple professional resources, including third-party funding, bankruptcy and liquidation, legal technology and big data, tax and financial consulting, distressed asset investment and management, and commercial mediation, among others, offering innovative legal service products.

第三方资助 零成本诉讼 就找鼎颂

第三方资助是一种新型的、由专业机构在民商事争议解决领域从事的风险投资模式。鼎颂法务创新集团以「法律+资本」的模式，将第三方资助的理念引入商事争议解决及其衍生的法律服务领域，是TPF(第三方资助)在中国的开创者。

鼎颂为当事人支持商事争议解决的过程中所需要承担的诉讼费、律师费、仲裁费、公证费、鉴定费、调查费、保全担保费等所有费用，仅在胜诉后分享一定比例的投资回报，并承担败诉或执行难所引致的投资风险。

Third-Party Funding

Zero up-front costs in litigation is the case for Dingsong

Third-party funding is a model of venture capital designed by professional institutions in the areas of civil and commercial dispute resolution. Dingsong Legal Innovation Group is a pioneer that introduced third-party funding concepts into commercial dispute resolution and its derived legal services under the "law +capital" model. Dingsong only shares a certain percentage of the return on investment after winning a dispute, and it bears the financial risks that arise from losing a lawsuit or difficulties in enforcement.

鼎颂第三方资助数据

数据统计截止至2025年12月

Dingsong Third-Party Funding Data

Data as of December 2025

案件标的总额

Total Amount in Dispute: RMB 7.5 Billion

75 亿元

累计资助案件数量

Number of Funded Cases: 830

830

诉讼案件资助金额

Funding in Litigation Cases: RMB 100 Million

1 亿元

业务覆盖省份

Provinces Covered by Business: 28

28

合作律所数量

Number of Cooperating Law Firms: 70

70

被资助方累计回款

Amount Recovered by Funded Parties: RMB 1.28 Billion

12.8 亿元

案例分享

● 案例一 知识产权纠纷

一家美国科技公司（专利权人）与一家跨国电子公司的专利侵权纠纷案件。诉讼区域涉及中国和日本，诉讼标的1亿美金以上。鼎颂参与资助专利权人的律师费及诉讼相关费用，使其有能力主张合理的侵权赔偿。

● 案例二 房屋租赁纠纷

一家物业租赁公司与开发商之间的房屋租赁合同纠纷。原告承租被告6层写字楼并装修完毕准备投入商业使用，被告违约收回写字楼，导致原告产生巨大经济损失。鼎颂投资于原告前期所有法律服务费用。最终，原告诉讼请求得到法院支持，获得开发商违约赔偿。

● 案例三 股权转让纠纷

深圳某知名电子上市公司与广东某电器制造上市公司间的股权转让纠纷。被告未按合同约定履行举牌收购义务，导致原告审计费、律师费、调研费、评估费、人员遣散费等已投入费用及可得利益发生损失。鼎颂投资于原告。本案已结案，法院支持了原告的诉讼请求。

● 案例四 供应链合同纠纷

某供应链公司与某电商平台因供应链服务合同纠纷，被拖欠巨额货款及运输服务等，陷入周转危机。该公司希望获得资金支持，对电商平台提起诉讼，并希望胜诉后提前兑付债权。鼎颂投资了该案的全部诉讼费用，并安排承债资金收购债权，帮助企业缓解了现金流压力。

● 案例五 企业重整中的债权收购

某房地产开发企业因资金短缺运营停顿。该公司拥有一定的土地储备和房地产存货，通过妥善处置或重整，可能偿还全部债务或实现再生。该企业曾向众多自然人融资，因此如何稳定众多债权人的情绪及征得债权人的支持，是重整或顺利清算的关键。鼎颂与相关机构合作，成立专门基金收购小额债权，化解矛盾并掌握企业重整及清算的主动权。

● 案例六 股权投资基金代持纠纷

某股权投资基金投资于一家科技企业，与被投企业的实控人签署股权代持协议。被投资企业成功上市，实控人以投资人违约为由拒绝履行代持协议。鼎颂投资于该股权投资基金，解决了基金无法承担诉讼费用的困局。鼎颂凭借专业能力最终促成双方和解，并顺利执行和解方案。

Case

- *Case 1 Intellectual property dispute*

A patent infringement dispute between a US technology company patentee and a multinational electronics company. The litigation involved China and Japan, and the amount in dispute was more than US\$ 100 million. Dingsong funded the attorneys' fees and litigation-related costs, enabling them to obtain reasonable damages for the infringement.

- *Case 2 Housing lease dispute*

A dispute over a housing lease contract between a property leasing company and a developer. The plaintiff leased the defendant's six-story office building and completed the renovation to put it into commercial use, but the defendant defaulted and took back the leased office building, resulting in huge economic losses for the plaintiff. Dingsong provided all legal fees for the plaintiff up front. In the end, the plaintiff's claim was upheld by the court and the developer was awarded liquidated damages.

- *Case 3 Equity transfer dispute*

This was an equity transfer dispute between a well-known listed electronics company in Shenzhen and a listed electrical appliance manufacturing company in Guangdong Province. The defendant failed to acquire a license as stipulated in the contract, resulting in the loss of the plaintiff's audit fees, legal fees, research fees, assessment fees, personnel severance fees, and other expenses and benefits. Dingsong invested in the plaintiffs. The case was closed and the court upheld the plaintiff's claim.

- *Case 4 Supply chain contract disputes*

A supply chain company and an e-commerce platform had a dispute over a supply chain service contract and was owed substantial amounts of goods and transportation service fees, and the problem turned into a liquidity crisis. The company needed financial support to file a lawsuit against the e-commerce platform, and hoped to pay its claims early if it won the case. Dingsong provided all of the litigation costs and acquired the creditors' rights, which helped the company alleviate cash flow problems.

- *Case 5 Debt acquisition in corporate restructuring*

A real estate development enterprise halted its operations due to lack of funds. The company had a land bank and real estate inventory, and through proper disposal and restructuring it was possible to repay all debts. The enterprise was financed by many natural persons, so obtaining the support of the creditors became the key to restructuring. Dingsong cooperated with relevant institutions to set up a special fund to acquire small debts, resolve conflicts, and take the initiative for enterprise restructuring and liquidation.

- *Case 6 Equity Investment Fund Proxy Holding Dispute*

An equity investment fund invested in a technology company and signed a proxy holding agreement with the actual controller of the invested company. After the invested company successfully went public, the actual controller refused to fulfill the proxy holding agreement on the grounds of the investor's breach of contract. Dingsong invested in the equity investment fund and thus resolved the fund's inability to bear the litigation costs. Relying on its professional capabilities, Dingsong ultimately facilitated a settlement between the two parties and smoothly implemented the settlement plan.



破产清算与重整 专业+资本 值得托付

鼎颂分别在上海、重庆、长沙以及厦门等地成立了相关的清算业务分支机构。鼎颂的清算业务范围包括担任法院指定破产管理人、清算组，为债权人、债务人申请破产清算、重整、强制清算，担任债务人重整顾问等，同时提供尽职调查，不良资产处置等法律服务，致力于帮助债权人实现债权利益最大化，帮助企业困境重生或合法有序退出市场。

Bankruptcy Liquidation and Reorganization

Professionalism and capital are worth entrusting

Dingsong has established liquidation branches in Shanghai, Chongqing, Changsha, and Xiamen. Dingsong's liquidation business scope includes acting as a court-appointed bankruptcy administrator and liquidation team, applying for bankruptcy liquidation, reorganization, compulsory liquidation for creditors and debtors, acting as debtor restructuring consultants, and providing legal services such as due diligence and disposal of non-performing assets. We help creditors maximize their rights, and help enterprises recover from difficulties or exit the market in a legal and orderly manner.

核心业务

Core business

■ 接受法院指定担任破产管理人、公司强制清算的清算组。

Accept the liquidation group appointed by the court as the bankruptcy administrator and the compulsory liquidation of the company.

■ 接受债权人的委托申报债权、对债务人行使取回权、提出异议申请。

Accept the entrustment of the creditor to handle the claim, exercise the right of recovery against the debtor, and file objections.

■ 协助债务人或重整投资人起草重整计划草案或对重整计划草案发表法律意见。

Assist the debtor or restructuring investor in drafting a reorganization plan.

■ 代理债权人、债务人及其他法定主体向法院申请破产清算、破产重整及强制清算。

Acting on behalf of creditors, debtors and other legal entities to apply to the court for bankruptcy liquidation, bankruptcy reorganization and compulsory liquidation.

■ 接受债权人或投资人的委托，制定企业重整的法律尽职调查方案，并根据实际需要出具尽职调查报告。

Accept the entrustment of creditors or investors, specify the legal due diligence plan for enterprise reorganization, and issue a due diligence report as needed.

■ 协助债务人引进重整投资人，参与投资人与债权人的谈判，或者代表重整投资人参与债务人及其股东、债权人的谈判。

Assist the debtor to introduce restructuring investors, participate in the negotiations with the investors creditors, or negotiate with the debtor, its shareholders and creditors on behalf of the restructuring investors.

■ 就重整中涉及的上市公司收购、重大资产重组等事项出具法律意见书，提供法律意见；其他与破产重整、清算相关的业务。

Issue legal opinions on the acquisition of listed companies and major asset restructuring involved in the reorganization, other businesses related to bankruptcy reorganization, and liquidation.

法律科技与大数据

深圳市鼎法科技有限公司是深圳前海鼎颂法务创新集团的子公司。公司依托集团在法律服务和诉讼投资领域的丰富经验，利用自身法律大数据优势和保险产品创新能力，致力于为客户提供最佳的法律服务产品。

Legal Technology & Big Data

Shenzhen Dingfa Technology Co., Ltd. is a subsidiary of Shenzhen Qianhai Dingsong Legal Innovation Group. Relying on its experience in the fields of legal services and litigation investment, the company is committed to providing customers with the best legal service products by using its own legal big data and insurance product innovation capabilities.



创新结合资本、保险、大数据，让法律服务惠及千家万户！

An innovative combination of capital, insurance and big data that benefits millions of households.

鼎法优诉是鼎法科技针对于当事人在民事争议纠纷中面临的找律师难、风险大、成本高、程序麻烦推出的一站式解决方案平台。

Dingfa YouLitigation is a one-stop solution platform launched by Dingfa Technology for parties who facing various difficulties, such as finding lawyers, reducing high risks and high costs, and addressing procedural obstacles in civil disputes.



财税咨询 专业 全面 重实效

鼎尚策财税咨询有限公司作为鼎颂旗下的专业机构，凭借丰富的实战经验与深厚的专业知识，致力于为企业提供全方位的法财税咨询及鉴证服务。公司由深圳振兴会计师事务所合伙人、深圳市国信税务师事务所有限责任公司副所长李江先生与鼎颂联合发起设立，核心团队来自四大会计师事务所。

Financial and Tax Advisory

Professional, Comprehensive, Pragmatic

Dingshangce Financial & Tax Consulting Co., Ltd., a professional institution under Dingsong Group, leverages extensive hands-on experience and profound expertise to provide enterprises with comprehensive legal, financial, and tax consulting and attestation services. The company was jointly established by Mr. Li Jiang (Partner of Shenzhen Zhenxing Certified Public Accountants and Deputy Director of Shenzhen Guoxin Tax Consulting Co., Ltd.) and Dingsong Group. Its core team comprises professionals from Big Four accounting firms.

主要服务

Main services

● 投融资并购 *M&A Transactions*

提供股权收购、资产并购、战略投资、融资安排等全流程税务筹划与财务咨询服务，涵盖交易架构设计、税务评估、尽职调查及落地实施，助力企业高效合规完成交易，实现资源优化与收益最大化。

We deliver end-to-end tax planning and financial advisory services for equity acquisitions, asset mergers, strategic investments, and financing arrangements. Our comprehensive approach covers transaction structuring, tax assessment, due diligence, and implementation support, enabling businesses to execute transactions efficiently and compliantly while optimizing resources and maximizing returns.

● 税务筹划与风险管理 *Tax Planning & Risk Management*

针对企业利润分红、股权交易、股票减持、无票支出以及高净值个人和家族的财富传承、资产配置、信托设立、遗产税筹划等场景，提供定制化税务优化方案。

We deliver bespoke tax optimization solutions for corporate scenarios—including profit distributions, equity transactions, stock disposals, and unvoiced expenses—as well as private wealth circumstances encompassing succession planning, asset allocation, trust structuring, and estate planning, enabling clients to achieve tax efficiency while mitigating compliance risks.

● 尽职调查及专项审计/鉴证 *Due Diligence & Special Audits/Attestation*

提供财税尽职调查、上市前财务规范、专项审计及诉讼、破产清算中的财务鉴证服务，帮助客户识别并控制交易及运营中的财务风险。

We deliver financial and tax due diligence, pre-IPO financial compliance services, special audits, and financial attestation for litigation and bankruptcy proceedings, empowering clients to identify and mitigate financial risks in transactions and operations.

● 常年财税顾问服务 *Ongoing Financial & Tax Advisory Services*

提供日常咨询、税务政策解读、企业财税培训等服务，协助企业应对日常运营管理中的财税风险，提升企业财务管理水平。

We provide ongoing advisory services, tax policy interpretation, and corporate financial/tax training to help businesses navigate fiscal risks in daily operations while elevating their financial management capabilities.



不良资产投资与管理 解锁风险 重塑价值

作为鼎颂集团布局不良资产领域的重要力量，深圳鼎东盛世投资顾问有限公司致力于将集团的法务创新优势与深厚的资本运作能力深度融合。我们秉持「解锁风险，重塑价值」的核心理念，以专业视角审视风险，用精准策略激活流动性，为不良资产市场注入新的活力。

Non-Performing Asset Investment and Management

Unlocking Risk, Reconstructing Value

As a key force in Dingsong Group's layout within the Non-Performing Asset (NPA) sector, Shenzhen Dingdong Shengshi Investment Consulting Co., Ltd. is dedicated to deeply integrating the Group's legal innovation advantages with its profound capital operation capabilities. We uphold the core philosophy of "Unlocking Risk, Rebirthing Value" scrutinizing risks from a professional perspective and activating liquidity with precise strategies to inject new vitality into the NPA market.

业务特色

Business Features

● 全链条资产运营 *Full-Chain Asset Operations*

鼎东盛世专注于深耕不良资产市场，业务覆盖从债权收购到实物处置的全流程。不良资产投资：重点聚焦深圳及周边地区的优质抵押债权，投资标的涵盖住宅、写字楼、商铺、产业园等不动产债权及各类特殊债权；委托管理服务：提供涵盖债权收购协助、执行进度推动、法拍成交促进及房产过户代办的全流程专业化运作，确保资产处置的高效与合规。

Dingdong Shengshi focuses on deep cultivation within the NPA market, with business coverage spanning the entire process from debt acquisition to physical disposal. NPA Investment, primarily focusing on high-quality collateralized debt in Shenzhen and surrounding areas. Investment targets include residential properties, office buildings, commercial shops, industrial parks, and other real estate-related claims, as well as various special claims. Entrusted Management Services, providing professional, full-process operations including assistance in debt acquisition, promotion of enforcement progress, facilitation of judicial auction transactions, and agency for property title transfer, ensuring that asset disposal is both efficient and compliant.

● 智慧为桥 连接未来 *Wisdom as a Bridge, Connecting the Future*

依托集团「法律+资本+科技」的生态体系，鼎东盛世在复杂纠纷处理与资产价值挖掘方面具有显著优势。第一，数据驱动评估。利用大数据手段进行精准的风险画像与资产估值，实现投资决策的科学化。第二，策略重塑价值。针对不同类型的「困境资产」，制定差异化的重塑策略，通过专业化运作实现资产收益的最优解。第三，全方位护航。从底层的法律保障到市场化的运营手段全面覆盖，为投资者的收益稳健性保驾护航。

Relying on the Group's "Law + Capital + Technology" ecosystem, Dingdong Shengshi possesses significant advantages in handling complex disputes and excavating asset value. Data-Driven Evaluation, utilizing big data for precise risk profiling and asset valuation to ensure scientific investment decision-making. Strategy-Led Value Reconstruction, formulating differentiated reconstruction strategies for various types of "distressed assets," achieving the optimal solution for asset returns through professional operations. Comprehensive Escort, providing full coverage from underlying legal safeguards to market-oriented operational means, ensuring the stability and security of investors' returns.



商事调解与研究

允中促和法律研究院——构筑全球化纠纷解决机制的法律智库

在多元化纠纷解决机制深度变革的背景下，鼎颂参与出资设立深圳市南山区允中促和法律研究院。研究院业务涵盖开展临时仲裁与商事调解的理论研究、承接政府及相关部门课题、举办国际学术交流活动、开展公益法治宣传及法务实务研究等。作为一家非营利性法律专业研究机构，研究院依托专业的法律知识丰富的实践经验，致力于建设成为在临时仲裁、商事调解等领域具有全国影响力的专业智库，为深圳乃至全国的法治化营商环境建设提供持续的智力支持。

Commercial Mediation and Research

Yunzhong Cuhe Legal Research Institute: A Legal Think Tank for Globalized Dispute Resolution Mechanisms

Against the backdrop of profound reforms in diversified dispute resolution mechanisms, Dingsong participated in funding and establishing the Yunzhong Cuhe Legal Research Institute in Nanshan District, Shenzhen. The institute's business encompasses theoretical research on ad hoc arbitration and commercial mediation, undertaking research projects for the government and related departments, organizing international academic exchange activities, conducting public interest legal education, and carrying out practical legal research. As a non-profit legal professional research institution, the Institute leverages its specialized legal expertise and extensive practical experience. We are committed to becoming a professional think tank with national influence in fields such as ad hoc arbitration and commercial mediation, providing continuous intellectual contributions to the development of a rule-of-law business environment in Shenzhen and throughout China.

研究院聚焦于 多元纠纷解决机制的 前沿理论与实践探索， 重点发力以下方向：

The Institute concentrates on cutting-edge theoretical and practical exploration of diversified dispute resolution, focusing on the following strategic directions.

● 临时仲裁与商事调解研究

深入研究将于2026年实施或生效的《中华人民共和国仲裁法》（临时仲裁制度）及《商事调解条例》，推动多元化纠纷解决机制与国际规则对接。

Ad Hoc Arbitration and Commercial Mediation Research. We conduct in-depth research on the Arbitration Law of the People's Republic of China (regarding the Ad Hoc Arbitration system) and the Regulations on Commercial Mediation set to take effect in 2026. Our goal is to promote the seamless alignment of China's ADR mechanisms with international rules.

● 产学研协同生态

建立专家库与案例库，为商事争议解决平台提供规则设计、深度咨询及智力支持，形成「学术研究引领实务创新，实务反馈深化理论研究」的良性循环。

Industry-Academia-Research Collaborative Ecosystem. By establishing comprehensive expert and case databases, we provide rule design, in-depth consultation, and intellectual support for commercial dispute resolution platforms. This creates a virtuous cycle where "academic research leads practical innovation, and practical feedback deepens theoretical research."



● www.dslegalcapital.com

深圳前海鼎颂 法务创新集团

业务电话

长沙办公室 86 135 7481 3507

深圳办公室 86 138 2886 5229

重庆办公室 86 181 6648 8399

公司邮箱

dslc@dslegalcapital.com